



**လံာ်ဟ့ၣ်ယုၢ်ဆူ ကညီဖိခဲလၢာ်
လၢကညီဒီကလုာ်မၤထူရၤမုၢ်နံၤပဲၤထီၣ်ဝဲ (၇၄) ဝိတဝီ**

မုၢ်နံၤ - ၁၂.၈.၂၀၂၄

တနံၤအံၤ လါအီကူာ် (၁၂) သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်အံၤ မုၢ်ဝဲ ကညီမၤထူရၤမုၢ်နံၤပဲၤထီၣ်ဝဲ (၇၄) နံၣ်ကဒီးလံာ်န့ၣ်လီၤ. မုၢ်နံၤတနံၤ အံၤ မုၢ်ဝဲမုၢ်နံၤလုၢ်ဒိၣ်ပုၤဒိၣ်ကတၢၢ်တနံၤ လၢပုၤကလုာ်ကညီဖိအဂီၢ် လၢပကဘၣ်ပာ်လုၢ်ပာ်ပုၤသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ် ဒီးမၤလၢက ပီၤက့ၤပမၤထူရၤ လၢလုၢ်ထီၣ်တ့ၢ်လံာ် အသးသမူအါအါဂီၢ်ဂီၢ် လၢပထံပကီၢ် ပကလုာ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

အဝဲသ့ၣ်သံလၢပကမူအဂီၢ်, အဝဲသ့ၣ်လုၢ်ထီၣ်အသးသမူလၢ အပုၤကလုာ်အတၢ်မုၢ်လၢဖိတၢၢ် ထံကီၢ်တၢ်သဘူအဂီၢ်အ ဃီ မုၢ်တၢ်လုၢ်တၢ်ပုၤအဒိၣ်ကတၢၢ်လၢဟီၣ်ခိၣ်ချါ လၢတၢ်လုၢ်တၢ်ပုၤခဲလၢာ်အကျါန့ၣ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသး တကတီၢ်ဃီ ပဆၢ ဂုၤဆၢဝါက့ၤ ဒီးပာ်လုၢ်ပာ်ပုၤပာ်လၢပာ်ကပီၤက့ၤ ပမၤထူရၤအဘူးအတၢ်, အပုၤအဝဲ, အမိအပါ, အဖိအမါ လၢအိၣ်လီၤ တံာ် လၢတၢ်သယုၢ်သညီ, တၢ်မိၢ်တၢ်မး, တၢ်ကီတၢ်ခဲ, တၢ်ဖိၣ်တၢ်ယၢ်အပူၤ တဖၣ် မိတၢ်ထံတၢ်တီ သံဘီသံမုၢ်ကစၢ်ယွၤ ကဟ့ၣ်လီၤက့ၤတၢ်သးမုၢ်, တၢ်သးမံ, သးအဂံၢ်ဘါ, နီၢ်ခိၣ်ဘါ ဃုာ်ဒီးတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤအါထီၣ်တီ လၢအတၢ်အိၣ်မူခါဆူညါအ ပူၤန့ၣ်တက့ၢ်.

ပပုၤကလုာ်အတၢ်သဘူ, အထံအကီၢ်အဂီၢ် သးသမူလုၢ်ထီၣ်တ့ၢ်လံာ်အသး အါအါဂီၢ်ဂီၢ်လၢ (၇၅) နံၣ်ဘျဲၣ်အံၤလံာ်. ဘၣ် ဆၣ် ပတတုၤလၢ ပတၢ်မုၢ်လၢဖိတၢၢ်ဒီးဘၣ်အဃီ အလီၢ်အိၣ်ဝဲသပုၢ်ကတၢၢ်လၢ ပကဘၣ်အိၣ်မူထွဲ, မၤထွဲ ဒ်ပမၤထူရၤဒါ လီၤကျဲအသး ဃုာ်ဒီးသးသဟီၣ်တၢ်သးဒူ, တၢ်သးတီ, တၢ်ယူတၢ်ဖိး ဒီးမၤလၢပုၤသကိး မၤထူရၤအတၢ်မုၢ်လၢတက့ၢ်. ပ ပုၤကလုာ်အတၢ်လိၣ်ဘၣ်, ပပုၤကလုာ်အတၢ်မိၣ်န့ၣ်သးလီၤ, ဒီးပပုၤကလုာ်အတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်, အဘူၣ်အတီၢ် ပကဘၣ် သ့ၣ်ထီၣ်ဒ်ပဝဲလီၤ. ပုၤကလုာ်ဂၤတဟဲသ့ၣ်ထီၣ်န့ၣ်ပုၤဘၣ်အဃီ ပကမုၢ်လၢသကိးဒ်ထဲလၢ ပပုၤကလုာ်ကဟ့ၣ်လီၤသ ကိး ပဂံၢ်ပဘါ, ပတၢ်ကူၣ်တၢ်ဆး, ပကပၤကဝါ, ပသ့ၣ်ပထံ တုၤလၢပသးသမူဒ်လဲၣ်န့ၣ် ပဝဲသ့ၣ်ကိးဂၤဒဲး ပကနၢ် ပၢ်တုၢ်လိာ် ဒီးမၤထွဲသကိးတက့ၢ်.

ပလိၣ်ဘၣ်ပပုၤကလုာ် သ့ၣ်ဘီၣ်သးစၢ်ဂံၢ်ဘါ, ကံၢ်စီ, သ့ၣ်သီ, သးသီ, သးသဟီၣ်အသီ ဃုာ်ဒီးတၢ်သုတၢ်ဘၣ်ကံၢ်စီ ချူး ခုခါဆၢကတီၢ်ခဲအံၤတဖၣ်အါအါ လၢပကမၤလၢပုၤက့ၤ ပပုၤကလုာ်အတၢ်မုၢ်လၢန့ၣ်လီၤ. ပမုၢ်သကိး ပုၤကလုာ်အလံာ် မဲာ်ဖျၢၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ် လၢပပုၤကလုာ်ကညီဖိ အလံာ်တၢ်စံာ်စိတဲစိအဂီၢ်အဃီ ပကကျဲးစၢး ထီပစိာ်, ထိးစဲဘူးလိာ်ပ သး, ပာ်ဖိၣ်မၤသကိး, ကျဲးစၢးကဲထီၣ်သကိးလံာ်ဖျၢၣ်ဖိတဖၣ် ဆူတၢ်ကတီၢ်အဖျၢၣ်-ဆူလံာ်ကျိပုၤန့ၣ်တက့ၢ်.

မိတ်တီတီတီ သံဘိသံမိုက်ကစာ် ကလူလီဂါလီမေထူရုအသးသဟီဉ် ဆူပပုကလုာ်ကညီမိ အသုာ်ကါးသးလဲ, ပပုကလုာ်ကညီမိအလီ ဃုာ်ဒီးတါသုာ်ဒုသးဒူ, တါသုာ်တီသးရု, တါအဲဉ်တါကွံ, တါဃူတါမိး, ဒီးဆုာ်ကုပပုကလုာ် ဆူ ပတါမုာ်လါဖိတါဉ် ကညီကီာ် - ကီာ်သုလုတေကုာ်.



စိဘီကီာ်ဟဲ
သုးခိဉ်ကျါာ်စိ
သုးရိဉ်မဲခိဉ်ကျါာ် - ၂
ကညီဒီးကလုာ်တါထုာ်ဖျဲးသုးမုာ်ဒိဉ်
ကီာ်သုလု